#### AWARD CITATION

Surname, name and middle name PICHUGOV VASILIJ GEORGIEVICH 1.

Rank 2. Guards Lt. Colonel

Position and unit 3. Commander of 116 Guards rifle regiment, 40

Guards rifle "Enakievo" Red Banner division.

is recommended for order "LENIN"

Birth year 4. 1901

Nationality 5. Russian

Party membership VKP(b) member 6.

Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war Since 1942 on North-Western, Steppe, 2 Ukrainian, 3 Ukrainian fronts. 7.

Wounds and contusions 8. Wounded 12.09.1943

In Red Army service since Since 1920 9.

10. Drafted by which induction station Kyshtym district military commissariat,

RoSverdlovsk region.

11. Previous awards Order "Red Banner" decree №0200 on 27.10.1944

by 46 army.

Awardee's and his family permanent 12. intentionally obscured

home address

### I. Brief and specific description of the personal feat or merits

During the period of preparation for the offensive and the forced crossing of Danube river, comrade PICHUGOV was present constantly on his combat sector and performed detailed surveillance of the terrain near the intended crossing sight, and prepared his officers for the crossing.

Having received the order to commence the attack, comrade PICHUGOV personally commanded the unit during the forced crossing under strong enemy fire opposition. He crossed the river among the 2nd battalion and, exhibiting courage and selflessness, organised the combat operations and the defence of the bridgehead.

His personal example, inspired his men for achieving this very difficult combat mission.

116 Guards rifle regiment, under Guards Lt. Col. PICHUGOV's command, successfully crossed the river with the limited available floating devices. The regiment engaged the enemy while still on the water, and pushed the enemy from their trenches. With its swift and decisive actions, the regiment captured and secured the bridgehead.

In this engagement, the first battalion of the Hungarian 42nd infantry regiment was fully defeated, 150 Hungarian soldiers were taken as prisoners and their vehicles captured. PICHUGOV has held the bridgehead and then seized control of the town Paks with a surprise attack.

For exhibited courage, bravery, selflessness, and skilful execution of a complex combat mission, Guards Colonel PICHUGOV deserves state award - order "LEÑIN".

Commander of 40 Guards rifle "Enakievo" Red Banner division

08 December 1945 Guards Colonel /BRANSBURG/ signature



#### He deserves order "LENIN"

Commander of 31 Guards rifle corps

Hero of Soviet Union

Guards Major General signature /S.BOBRUK/

10 December 1944

# Conclusion of Army Military Council of 4 Guards Army

He deserves order "LENIN"

Commander of 4 Guards Army Guards General *signature* /ZAKHAROV/ Military council member of 4 Guards Army Guards Colonel *signature*. /SHEPILOV/

14 December 1944	



## наградной лист

И И Ч У Г О В Василий Георгие и и 1. жимпия. имя и отчество

2. Звание Гвардии подполковник 3. Должность, часть команцир 116 Гвардей-ского Стрелкового Полка 40 Гварде ской Стрелковой кнажиевской краснов наменной Дививии.

Представляется к награде-ордену "ЛЕНИНА"

4. Год рождения 1901 5. Национальность-русский. 6. Партийность член ВКП/б/

7. Участие в гра данской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественно войне /где, когда/ с 1942 года Северозаподный, Степной, 2 и 3 Украинский фронта.

8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне ранен 12.9.1943 г.

9. С какого времени в Красной Армии с 1920 года. 10. Каким РВК призван Виштымским. Свершювской области.

12. Постоянний домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

Краткое, конкретное изло ение боевого подвига или заслуг

В период подготовки наступательного соя с форсированием реки унай тов. ПА DTOB все время находился на соевом участке тщательно изу чан особенности района переправы, повседневно готовил обищеров и подрав

даления к форсированию.

Несмотря на сильное отневое воздействие со стороны противника тов. ПУТУГОВ получив задачу на наступление лично руководил фарсирование ем реки подразделениями полка и лично переправился со вторым сатальоном проявив высокое му ество и самостверженность, организовал сой с про

тивником по захвату и удер анию пландарма.

Личны пример командира полка увлекая личний состав на выполнение исключительно сло ной боевой задачи.

116 Гвардейский Стрэлковый Полк под командыванием Гвардии подполковника ПТУТОВА распологая ограниченным количеством подручных переправочных средств форсировав реку, непосредственно с воды вступил в
оой с врагом внеил его с транией, стремительными действинми захватил пландарм и прочно его закрепил.

В этом бою уничто ен первый батальон 42 ПП венгров в том числе вахвачено в плен 150 солдат и офицеров со своей боевой техникой.

Удер ал пландарм, а за тем вневанным ударом овладел-Паки. За проявленное мужество, самостверженность и искустное прове-дение сложной боевой операции Гвардии подполковник ПЛТУТОВ достоин

правительстванией награды ордена "примы" ПИВИЗНИ

TAME HOU LAB IS ALL TO THE COURT OF THE COUR Coo Queny ISPAHC NPF/. " 8 » дека»

